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Spravili dobrý skutok
V kultúrnom dome v Hrabušiciach sa uskutočnil odber krvi mobilnou jednotkou NTS Poprad. Aj napriek tomu, že obec vyzývala k darcovstvu 
prostredníctvom webovej stránky, plagátov, ktoré boli včas vyvesené a napokon aj cez miestny rozhlas, darcov sa dostavilo len málo. 

Pracovníci NTS vytvorili na 
improvizovanom pracovisku 
v Hrabušiciach ako vždy príjemnú 
atmosféru, nechýbal úsmev na 
tvári, vľúdne slovo a úprimné 
poďakovanie za dobrý skutok. 
Človek sa tu jednoducho cítil 
dobre. 

Darcov bolo pomenej 
Nebolo veľa tých, čo prišli 

spraviť dobrý skutok. Ale niet 
sa čomu čudovať, veď mobilná 
jednotka národnej transfúznej 

služby zavítala do obce po 
prvýkrát, „ Obrátili sa na nás 
s  požiadavkou  zorganizovať 
mobilný  odber  a  my  sme  im 
s  radosťou  vyhoveli.  Darcovstvo 
považujem  za  veľmi  šľachetný 
skutok,  ktorý  si  zaslúži  pozornosť 
spoločnosti. Poskytli sme priestory 
a občerstvenie. Potešilo ma, že tu 
vidím predovšetkým mladých ľudí, 
teda  mladé  dievčatá.  Verím,  že 
nejakí  darcovia  sa  ešte  dostavia, 
a tiež, že z tohto podujatia sa stane 
tradícia,“ uviedla starostka Jana 
Skokanová.
„Sme  tu  len  necelú  hodinku, 
takže  ťažko  hodnotiť  výsledky. 
Viacerých  darcov  sme  museli 
odmietnuť  a  tých,  čo  prišli 
darovať, bolo len zopár.  Sme však 
vďační  za  každého  darcu,    každá 
kvapka  krvi  má  nevyčísliteľnú 
cenu,“  povedala lekárka Helena 
Marxová 

Bolo to skôr na ženách 
Darovať krv prišli skôr ženy, 

v čase mojej návštevy som natrafila 
na „ženy rodu Babčanových“ – 
matku Jarmilu s dcérami Petrou 

a Veronikou. „Prišli sme tri ženy, 
ocko  je  v  práci,  ten  sa  nemohol 
dostaviť.  Počuli  sme,  že  je  málo 
krvi,  a  tak  sme  chceli  pomôcť,“ 
vysvetlila Petra Rabčanová, ktorá 
už darovala krv aj v minulosti. 
„Nechali  sme  domáce  práce 
a poponáhľali sme sa tu, žiaľ,  ja 
ani  dcéra  Veronika  sme  neprešli 
vstupným  testom  -  ja  som 
nemohla  darovať  a  dcéra  má 
málo železa, a tak jej krv nemohli 
odobrať,“ uviedla mamka Jarmila 
Rabčanová. 

Zastúpenie mal aj úrad
O darcovstvo krvi prejavili 

záujem aj viacerí zamestnanci 
obecného úradu,  žiaľ neúspešne, 
až na jedného. V kresle sa ocitol 
poslanec ObZ v Hrabušiciach 
Marián Jendrál: „Nie  je  to  môj 
prvý odber, aj keď som v podstate 
nováčikom.  Dnes  darujem  po 
druhýkrát.  Je  to  skvelý  pocit, 
pomôcť niekomu,  len tak nezištne. 
Určite v tom budem pokračovať“.

SČK v obci
V obci má už päťdesiatročnú 

tradíciu miestny spolok SČK 

Hrabušice, ktorého jednou 
z hlavných úloh je aj propagácia 
darcovstva krvi. Jeho predsedníčka 
- Mária Duľová uviedla, že 
v súčasnosti majú približne 
štyridsať registrovaných členov. 
Spolok je zostarnutý, a tak nemajú 
veľa aktívnych darcov, aj keď vo 
svojich radoch už majú držiteľov 
striebornej Jánskeho plakety. 
V každom prípade by medzi sebou 
radi uvítali nových členov.  

Krvi nikdy nie je dosť
Počas leta býva menej darcov 

a väčšia spotreba krvi, preto 
sa konali viaceré podujatia na 
podporu darcovstva. Ľudia 
našťastie na výzvu NTS 
zareagovali a prišli darovať,  
a tak sa zásoby pomaly zapĺňajú. 
V každom prípade, krvi nikde nie 
je dostatok.   

Bol to síce v histórie obce prvý, 
ale určite nie posledný odber. 
Nemá každý možnosť vycestovať 
na pracovisko NTS a preto sa 
bude obec snažiť v organizácii 
mobilných odberov pokračovať aj 
do budúcna.                          (rano)

Rodák z Hrabušíc, bývalý hráč 
a dlhoročný priaznivec domáceho 
futbalového mužstva - Ľuboslav 
Malučký - sa dal na spisovateľskú 
dráhu, aby zachytil históriu 
hrabušického futbalu. Dlhé 
roky zhromažďoval informácie, 
dokumenty, fotografie a svoje 
poznatky sa rozhodol zverejniť. 
Niekoľkoročnú mravčiu prácu 
sa rozhodol nenechať si iba pre 
seba a s ponukou vydať knihu 
sa napokon obrátil na obec, 
ktorá súhlasila, a tak sa čoskoro 
dočkáme nového literárneho 
dielka s názvom História 
hrabušického futbalu.

Študovaniu histórie futbalu sa 

autor začal intenzívnejšie venovať 
začiatkom deväťdesiatych rokov. 
Kniha zachádza až k začiatkom 
futbalu v obci v 1928. Zdroje 
zháňal v štátnych archívoch, 
starých časopisoch, zbieral fakty 
o žiackej lige, o dorastencoch, 
výsledkové tabuľky, kádre, 
strelcov gólov, úspešnosť hráčov 
či zhodnotenie sezóny. Neskôr 
k tomu pribudli aj staré fotografie. 

Hnacím motorom pána 
Malučkého bolo zmapovať 
dejiny, ktoré rokmi nadviazali 
až na súčasný futbal, o ktorom 
si myslí, že je momentálne na 
svojom vrchole.

Súčasný líder futbalového 

mužstva - Peter Dičák - poskytol 
materiály a fotografie z obdobia, 
čo je vo vedení klubu. Snahu 
Malučkého ocenil: „Zmapovať 
históriu  futbalu  od  jej  počiatkov 
v  obci  považujem  za  fantastickú 
vec. Osemdesiatpäť rokov futbalu, 
to  už  je  o  čom  písať.  Osobne  to 
vnímam ako fantastickú myšlienku 
a  verím,  že  knihu  ocenia  aj  naši 
fanúšikovia.“

Literárny počin Ľuboslava 
Malučkého je v podstate kronikou 
miestneho futbalu, v ktorej majú 
svoje miesto aj najvýznamnejšie 
osobnosti hrabušického futbalu. 
Kto nerád číta, nájde si v knihe 
osemdesiat fotografií.          (rano) 

História hrabušického futbalu
Na počiatku bolo nadšenie a vzťah k športu, ktorý má v obci najdlhšiu tradíciu – k futbalu. Z milovníka 
„kopanej“ sa tak znenazdajky stal autor knihy, ktorá mapuje históriu futbalu v obci. 

Ľuboslav Malučký - autor knihy
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Pribudne nové dopravné značenie

V prvom prípade ide 
o umiestnenie značiek „Daj 
prednosť v jazde“  na ulici 
Nová, Obchodná, Gaštanová 
a Lúčna. Zastavaná plocha 
obce sa v posledných 
piatich rokoch rozšírila 
smerom k Mýtu, ktoré 
si tiež žiada dopravnú 
úpravu. Obyvatelia Mýta 
sa obrátili na zastupiteľstvo 
s požiadavkou na posun 
značiek vymedzujúcich 
začiatok a koniec obce. Autá 
jazdia v tejto lokalite rýchlo, 
bezohľadne a nerešpektujú, 

že sú v zastavanej časti 
obce. Rovnako, ako v prvom 
prípade, aj obyvatelia 
Mýta očakávajú od zmeny 
dopravného značenia väčšiu 
bezpečnosť. 

Zastupiteľstvo uznalo 
pripomienky občanov za 
opodstatnené a spomínané 
požiadavky budú 
zapracované do dopravného 
projektu, ktorý musí obec 
vypracovať na vlastné 
náklady. Projekt ešte musia 
odsúhlasiť zainteresované 
orgány štátnej správy. (rano)

Dopravné značenie  v obci nie je celkom v poriadku. Obecné 
zastupiteľstvo preto rozhodlo, že to dá do poriadku, čím 
reaguje na požiadavky občanov dotknutých lokalít. 

Hlavne, že stojí a turistické centrum 
konečne získalo kultúrny stánok. 
Práve nové pódium bude do budúcna 
centrom diania kultúrnych, súťažných 
i športových podujatí.

K posunu realizácie pódia došlo 
z dôvodu, že sa hľadalo vhodné 
miesto na jej umiestnenie. Do úvahy 
pripadalo viacero lokalít, no napokon 
vyhral priestor v blízkosti občerstvenia 
„Súdok“. Podnik služieb Hrabušice 
sa rozhodol umiestniť pódium 
mimo areálu kempu, aby podujatia 
nerušili ubytovaných hostí. Ďalšou 
výhodou je lepší prístup pre ľudí  
z okolia, dostupnosť parkovania ...  

a samozrejme aj možnosť občerstvenia 
v „Súdku“. Návštevníci podujatí 
tak budú mať k dispozícii aj verejné 
toalety v budove Koliby. Prvou akciou 
na pódiu bude poslednú prázdninovú 
sobotu (31. augusta) druhý ročník 
vydarenej súťaže „Pivo  na  ex“. 
Dokonca aj septembrový cyklistický 
maratón bude mať štart práve tu. Do 
budúcna pódium bude slúžiť na rôzne 
hudobné a kultúrne akcie, budúcu 
sezónu by na nej mali precvičovať 
zumbu, či premietať filmy v rámci 
letného kina. Ostáva len veriť, že nové 
pódium neostane iba stavbou, ale bude 
sa čo najviac využívať.               (rano)

Podlesok získal kultúrny stánok
Na Podlesku vyrástlo už dlhšie plánované pódium, ktoré malo stáť už 
začiatkom sezóny. 

Opäť majú strechu nad hlavou

Kým prvá budova zhorela do tla, z druhej 
sa podarilo zachrániť aspoň múry a strechu, 
ktorú však poznačil požiar, a tak rodine  
najskôr snežilo a neskôr pršalo do domu. 
„Nemali sme toho veľa, ale aj to málo, čo sme 
mali,  sme  prišli“, poťažkala si domáca pani 
Ružena Tišerová: „Žili sme v provizóriu, keď 
snežilo vonku, tak aj dnu, najviac trpeli deti“ 
vysvetľuje nepriaznivé podmienky matka 
šiestich detí. 

Stavba sa prakticky nedala obývať, a tak 
osemčlennú rodinu prichýlil švagor.  Tišerovci 
prišli prakticky o všetko, o nábytok, o postele, 
paplóny, zhorelo aj všetko oblečenie. O to 
viac ich potešila informácia, že sa našiel 
dobrodinec, ktorý im chce pomôcť. 

Darca zo Žiliny
Pomoc koordinovala obec prostredníctvom 

komunitného centra. Darca sa obrátil priamo na 
starostku po tom, ako videl reportáž z požiaru 

v televízii a ponúkol pomoc. „Dobrodinec 
je  konateľom  stavebnej  firmy  a    strechu  vraj 
postavia  zadarmo.  Slovo  dalo  slovo,  dohodli 
sme sa na stretnutí a bolo to. Bolo to niekedy 
na jar,“ vysvetľuje pracovníčka komunitného 
centra Gabriela Lipovská a dodáva „V osade 
už vyhoreli domy, ale toto sme tu ešte nemali. 
Nechce sa mi veriť, že v dnešnej dobe ešte žijú 
ľudia  s veľkým srdcom, myslela  som,  že  také 
veci sa dejú len v Modrom z neba“. 

Realizácia strechy 
Podnikateľ si bol poškodenú strechu 

obzrieť a prisľúbil jej rekonštrukciu, vrátane 
pomúrnice, krovu i krytiny. Mal len jednu 
podmienku, aby si rodina zabezpečila 
demontáž rozpadajúcej sa strechy. „Privolal 
som si na pomoc brata a švagra a strechu sme 
zhodili  za  jeden  deň,“  s hrdosťou oznamuje 
otec rodiny Róbert Tišer. 
  „V  mene  celej  rodiny  sa  chcem  darcovi 

z  celého  srdca  poďakovať.  Sme  mu  veľmi 
vďační, bez novej strechy by sme sa nemali kde 
podieť,“  dodáva dojatá manželka.

Nová strecha už stojí a tak má rodina 
o starosť menej. Na vlastné náklady si 
musia zadovážiť ešte komín, na čo nemajú 
peniaze. Preto prosia o pomoc ľudí, ktorí 
majú nepotrebné staré komínovky, zišla by 
sa aj piecka, taká na drevo, na ktorej sa dá aj 
uvariť, a tiež nejaká podlaha. Keby sa našiel 
nejaký darca, môže sa obrátiť na obec alebo 
na komunitné centrum.                            (rano)

Rodina Tišerová z Hrabušíc prišla o strechu nad hlavou koncom minulého roka. Požiar 
spôsobila pec, ktorou si v chatrči prikurovali. Plameňom podľahli dve stavby, od tej, 
v ktorej bola piecka, sa chytila aj susedná budova.

Keď obec začiatkom roka 
predostrela nové VZN o poplatkoch 
za komunálny odpad a drobný 
stavebný odpad, s údivom som 
zdvihla obočie.... „Jedna  KUKA 
nádoba  pre  štvorčlennú  rodinu 
na  dva  týždne?“, s hrôzou som si 
predstavovala scenár, ako nám to 
môže vystačiť...To si budem každý 
mesiac dokupovať nálepky na 
EXTRA odpad? 

Skôr, ako som však začala 
„dudrať“, povedala som si, že to 
vyskúšame a začali sme poctivo 
separovať. Nechcem sa rozpisovať 
o tom, že to nebolo ľahké, naučiť 
rodinu, čo kam patrí,  zainvestovali 
sme tiež do koša na separovanie 
odpadu a začali sme poctivo 
separovať. Aj my sme totiž 
donedávna „separovali“ plasty 
tak, ako väčšina Hrabušičanov – 

do vriec na plasty sme hádzali tak 
akurát plastové fľaše...  

Igelitové vrecúška, použité 
tašky, plasty z ovocia či zeleniny, 
tégliky z jogurtov, mlieka.... takmer 
všetko je dnes balené v plastoch, to 
všetko sme začali poctivo triediť. 
A výsledok? 

Denne vyprázdňujeme nádobu 
na plast, papier sa nám nazbiera tak 
raz do týždňa a komunálny odpad?  
Odpadkový kôš horko ťažko 
naplníme za týždeň. Najväčšiu časť 
odpadu po plastoch, aspoň v našej 
domácnosti, tvorí biologicky 
rozložiteľný odpad, našťastie máme 
v záhrade kompostovisko, a to sa 
nám plní jedna  radosť. Čo nezjedia 
sliepky, to sa hodí do kompostu, 
ktorý potom využívame v záhrade.  

S odstupom času teda hodnotím 
nové VZN pozitívne. Obec nás 

vlastne prinútila separovať tým, 
že výrazne obmedzila množstvo 
vyprodukovaného komunálneho 
odpadu na domácnosť.  Na druhej 
strane, musím povedať, že sme 
mladá rodina a prispôsobiť sa nám 
nerobilo väčší problém. Mnohí však 
dodnes neseparujú - radšej tlačia do 
KUKA nádob čo to dá. 

Obec by malo zaujímať aj to, 
či občania majú na separovanie 
vytvorené podmienky, nielen 
striktne prikazovať. Zaujímalo 
by ma, ako obec nakladá 
s prostriedkami z recyklačného 
fondu, ktoré dostáva za 
vyseparovaný odpad? Mám 
vedomosť, že by mali byť spätne 
použité na podporu separovania. 
Prečo sa neustále kupujú nové 
zvony, keď drvivá väčšina 
obyvateľov býva v rodinných 

domoch. Zvony majú svoje 
opodstatnenie pri bytovkách, 
ale nie pri individuálnej bytovej 
výstavbe. Komu tieto zvony 
slúžia? Turistom, ktorí sú v obci 
ubytovaní? O tých sa majú postarať 
poskytovatelia ubytovania. V obci 
by mali stačiť odpadkové koše pri 
chodníkoch. Nebolo by lepšie, keby 
obec použila tieto prostriedky na 
nákup kompostovísk do záhrad 
alebo košov na separovanie do 
domácností? Taký kôš stojí aj 
50 eur. Keď chce mať človek 
doma čisto a pekne, tak si nebude 
v kuchyni rozkladať igelitové 
vrecká na separovanie. Tiež by som 
uvítala nejaké bonusy alebo cenové 
zvýhodnenie poplatku za KO pre 
rodiny, ktoré poctivo separujú. 
Nemá v sebe každý srdce  ekológa, 
pozitívna motivácia dokáže zázraky.

Čitateľský podnet
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Krátke správy
••• Obec si objednala výrobu prezentačného videa,  ktoré sa 
bude používať na prezentáciu obce, celého katastrálneho územia, 
rekreačného strediska Podlesok a lokality Píla na výstavách 
cestovného ruchu. Video bude mapovať aj významné kultúrne 
pamiatky a prírodné bohatstvá NP Slovenský raj. ••• Na webovej 
adrese http://www.upn.jazzarchitecture.sk/hrabusice_par// 
nájdete náhľad na pripravovaný nový územný plán obce, ktorý 
zahŕňa komplexnú koncepciu rozvoja obce. Územný plán prešiel 
časťou prieskumov a rozborov, ktoré OZ zobralo na vedomie. 
Ďalej bude obec pokračovať verejným stretnutím s občanmi  
a odbornou verejnosťou. Termín konania stretnutia sa občania 
včas dozvedia na úradnej tabuli a na webovej stránke obce. Obec 
zaplatí za aktualizáciu ÚPD 25 000  €, za takú sumu ho spracuje 
víťazná firma, ktorá prešla verejným obstarávaním. V januári 
2014 bude môcť obec požiadať o refinancovanie vynaložených   
finančných prostriedkov z ministerstva dopravy. ••• Charita, 
farský úrad a obec plánujú spoločnými silami vybudovať 
denný stacionár v priestoroch Domu duchovenstva (stará fara). 
V budove je však potrebné urobiť kúrenie, čo bude dosť náročné 
a finančne nákladné. Predpokladané  náklady na kúrenie sa 
pohybujú v rozpätí od 11 000 do 14 000 €. Charita požiadala 
o finančnú výpomoc na tento účel obec, ktorá  hľadá možnosti 
ako realizácii projektu pomôcť. ••• Obec si objednala audit 
hospodárenia obecného úradu, ZŠ s MŠ a Podniku služieb 
Hrabušice. Správa nezávislého audítora ku konsolidovanej 
účtovnej závierke účtovnej jednotky samosprávy je zverejnená 
na webovom sídle obce. Audit v ZŠ s MŠ dopadol dobre, 
rovnako ako aj v prípade obce. V najbližšej dobe sa bude musieť 
obecné zastupiteľstvo zaoberať Podnikom služieb Hrabušice  
a jeho ďalším smerovaním, nakoľko audit dal podnet na urgentné 
riešenie súčasného fungovania podniku. ••• Obec začala 
zverejňovať zoznam neplatičov na webovom sídle. Neplatičov 
zverejňuje v zmysle § zákona 563/2009 o správe daní (daňový 
poriadok) a o zmene a doplnení niektorých zákonov. Nedoplatky 
sú zverejnené u dlžníkov, ktorých dlžné sumy presahujú sumu 
160 €. V súčasnosti obec zverejňuje sedemnásť FO a jednu PO, 
ktoré spolu vykazujú nedoplatok vo výške 18 770,96 € ( z toho 
právnická osoba vykazuje dlh 11 283,52 €). Nedoplatky sú na 
dani z nehnuteľnosti a za komunálny odpad. ••• Obec získala 
na obnovu knižného fondu v obecnej knižnici 500 € s finančnou 
podporou Ministerstva kultúry Slovenskej republiky. ••• Obec 
plánuje obnovu skupinových vojnových hrobov z I. a II. sv. 
vojny  na obecnom cintoríne, na tento účel získala dotáciu 
43 € z Ministerstva vnútra Slovenskej republiky. ••• Štátna 
veterinárna a potravinová správa SR zakázala ambulantný 
predaj v obci, nakoľko obec nemá zriadené verejné trhovisko. 
Nateraz z toho obec vyšla iba s upozornením s tým, že ak by 
umožnila ďalší ambulantný predaj, tak dostane pokutu od 
500 €. ••• V priestoroch obecného úradu bolo zriadené 
pracovisko Oblastnej organizácie cestovného ruchu (OOCR) 
Mikroregión Slovenský raj, ktorá má oficiálne sídlo v Stratenej. 
Obec a členovia organizácie tak budú disponovať aktuálnymi 
informáciami z diania OOCR a celého cestovného ruchu v NP 
Slovenský raj. ••• Podnik služieb Hrabušice sa zapojil do 
verejného obstarávania, ktoré vyhlásila obec Stratená cez 
Švajčiarske fondy na opravu technických zariadení, vybudovanie 
prístreškov a lavičiek a značenia chodníkov v NP Slovenský raj 
vo výške približne 58 000 €. ••• Slovenský raj má nového šéfa, 
stal sa ním Tomáš Dražil. Nový riaditeľ správy NP Slovenský 
raj chystá viacero noviniek, medzi ktorými je napr. zriadenie 
poradného zboru, či nová internetová stránka, ktorá by mala 
vzniknúť do konca augusta, a takisto lepšia propagácia parku. 
Presadzuje tiež intenzívnejšiu spoluprácu so samosprávami 
a podnikateľským prostredím. Správa NP Slovenský raj by 
sa mala stať aj exkluzívnym členom v OOCR Mikroregión 
Slovenský raj ako poradný orgán. Nový riaditeľ vidí veľké 
rezervy v turistickej oblasti, ako je napr. zlé prepojenie 
turistických chodníkov. Tento rok uplynulo 25 rokov od 
vyhlásenia NP Slovenský raj, ktorý bol založený už v roku 1988.

Zazvonil zvonec a......začali sa prázdniny

Trikrát huráááá! Také boli 
posledné slová žiakov na 
spoločnom rozlúčkovom  stretnutí 
v telocvični 28. júna 2013. 
Slová bilancovania, hodnotenia, 
odovzdávanie ocenení,  ďakovné 
slová venované pedagógom 
a všetkým zamestnancom 
našej školy... To všetko patrilo 
k rozlúčkovej reči pani riaditeľky, 
pani učiteliek a učiteľov.   

„Lúčenie pozná každý z nás, 
v lúčení je oheň aj mráz, lúčenie 
podobá sa návratom,  lúčenie, to 
sú stisky rúk“.....Ešte dnes nám 
v ušiach znie citlivá melódia 
a pred očami máme nastúpených 
deviatakov. V očiach sa lesknú slzy, 
hlavou im však víria nedočkavé 
myšlienky, čo  prinesú nasledujúce 
dni a mesiace. Držíme im palce, 
nech sú v ďalšom živote a štúdiu 
úspešní. 

Aký bol uplynulý školský rok? 
Rok 2012/2013 sa celý niesol 
v duchu projektu „Vzdelávaním 
pedagogických zamestnancov 
k inklúzii marginalizovaných 
rómskych komunít“. Vyučovacie 
projektové hodiny boli niečím 
novým nielen pre žiakov, ale i pre 
učiteľov. Hodiny varenia, šitia, 
výchovy žiakov k manželstvu 
a rodičovstvu, starostlivosti o dieťa  
a mnohé ďalšie boli prínosom 
a obohatením. Popoludňajšia 
činnosť umožnila deťom tvoriť, 
pestovať rastliny, rozvíjať 
počítačové zručnosti... Môžeme 
spokojne zhodnotiť, že projekt 
bol úspešný a splnil svoj cieľ. Tu 
však musíme poznamenať, že bude 
pokračovať od septembra opäť. 

A to dokonca i v MŠ II.
Počas školského roka sa konal 

v škole obrovský počet akcií, 
projektov, súťaží, olympiád, 
rôznych aktivít.  Ich kompletný 
prehľad môžete nájsť na neustále 
a denne aktualizovanej webovej 
stránke školy www.zshrabusice.
edupage.sk, o ktorú sa poctivo 
stará pán učiteľ Ing. Filip Karabín. 
Patrí mu za to obrovská vďaka. 

Záver školského roka bol 
nabitý každý deň zaujímavým 
programom. Každá trieda  sa 
zúčastnila svojho školského výletu, 
všetci spolu sme sa naučili, ako sa 
správať v prírode a ochraňovať 
svoje zdravie a životy na účelovom 
cvičení v Slovenskom Raji 
a krásnou bodkou bol Olympijský 
deň, keď si žiaci zmerali svoje sily 
v športových disciplínach. 

Nezabudnime i na zber papiera 
a zároveň železného šrotu, ktorého 
hodnota vyšla na 256,40 € a celá 
suma bola vložená do pokladne 
rodičovského združenia. Sumou 
126,60 € za vyzbieraný papier sme 
prispeli Nadácii Kvapka nádeje. 
Vďaka patrí všetkým deťom  
a občanom obce Hrabušice, ktorí 
sa zúčastnili na zbere. 

V škole sa neustále niečo počas 
celého školského roka deje. Občas  
v nej „bzučí“ ako v úli plnom 
včiel. V období letných prázdnin 
sa tieto včielky rozlietajú po 
kútoch Slovenska, oddýchnu si od 
denných povinností a načerpajú 
nové sily, aby v septembri mohli 
zasadnúť do lavíc plní spomienok 
a zážitkov, veď čochvíľa sa vidíme 
opäť.                   Jana Barillová

http://www.zshrabusice.edupage.sk
http://www.zshrabusice.edupage.sk
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Pozvánky na podujatia

Cenník inzercie v obecných  
novinách Hrabušičan
Podnikateľská reklama Obecné noviny 
Hrabušičan
Podnikateľská reklama pre subjekty  
v obci: 10 € (rozsah do A7) 
Podnikateľská reklama pre subjekty  
so sídlom mimo obce: 20 € (rozsah do A7) 
Podnikateľská reklama pre subjekty so síd-
lom mimo obce: 30 € (rozsah do A6)  
Reklamný článok: 10 € (rozsah do A6)
Politická reklama: 30 € (rozsah do A7) 
Politická reklama: 50 €(rozsah do A6) 
Ceny sú kalkulované za jedno vydanie!
Občianska inzercia je zdarma.

Nedeľňajšie bohoslužby sa budú konať v 
tomto čase:
Sobota o 19 hod v Hrabušiciach 
Sobota o 15 hod v Betlanovciach
Nedeľa o 8 hod v Betlanovciach 
Nedeľa o 9 hod v Hrabušiciach  

Bohoslužby

Milovníci piva pozor! 
Posledná prázdninová sobota na Podlesku 
bude patriť obľúbenej súťaží v pití piva 
na ex. 31.08.2013 by si mali zapísať do 
kalendára tí, ktorí majú radi pivo a vedia ho 
skonzumovať v čo najkratšom čase. O dobrú  
náladu sa postará kapela RONIX.

• • •
DAVORÍN XCM SLOVAK PARADISE. 
Slovenský raj bude aj tento rok dejiskom 
obľúbeného podujatia DAVORÍN 
XCM SLOVAK PARADISE, ktorého 
spoluorganizátorom je aj obec Hrabušice. 
Preteky sú naplánované na 14. septembra 
2013.

• • •
Obec Hrabušice vyhlasuje výberové 
konanie na pozíciu pedagogického asistenta 
pre ZŠ s MŠ Hrabušice. Bližšie informácie 
sú uvedené na www.hrabusice.sk.

Nesúď a nebudeš súdený
Pôvodne sme mali v úmysle 

porozprávať vám o činnosti 
Klubu kresťanských seniorov 
(KKS).  Ako sme chceli, aby 
sa tu stretávali ľudia, ktorí 
raz za čas chcú zmeniť  svoj 
stereotypný každodenný 
život, ľudia, ktorí  chcú 
niečo počuť aj zo života 
svätých  a múdre myšlienky 
z biblie, ľudia, ktorí majú 
vôľu aj iným odovzdať svoje 
rady a skúsenosti  v rôznych 
oblastiach života.

Klub kresťanských 
seniorov nie je uzavretá 
komunita. Aj teraz každý kto 
chce, môže prísť medzi nás,  
len tak, raz za čas si posedieť, 
popočúvať, zapojiť sa do 
diskusie. Pre každého človeka 
dobrej vôle sú dvere otvorené.

Aké je však naše 
prekvapenie a rozčarovanie 
z rečí, ktoré sa šíria po obci. 
Vraj v klube nič nerobíme, 
len pijeme, spievame a ktovie 

čo ešte. Je nám  to veľmi  
ľúto a nevieme pochopiť, 
ako môžu niektorí  ľudia 
takto osočovať, keď k nám 
vôbec nechodia a nevedia ako 
prebiehajú naše stretnutia. 
Ešte smutnejšie je to, že 
tieto nezmysly rozširujú aj 
kresťania, ktorí by si mali 
ctiť desatoro božích prikázaní 
a klamstvom neubližovať 
iným.

Prečo posudzujete a súdite 
svojich blížnych?   Je 
nepochopiteľné, že väčšina 
ľudí v našej obci  nemá 
záujem o žiadne aktivity, ani 
občianske ani kresťanské. Nič 
ich nezaujíma a nič neteší, 
okrem peňazí, hmotných 
statkov a klebiet.  Ak niekto 
má záujem zmeniť trochu 
jednotvárny život v obci, 
hneď je terčom klebiet 
a ohovárania, namiesto 
toho, aby sa aj ostatní 
pridali a svojimi dobrými 

nápadmi prispeli k dobrému 
dielu. Veríme, že každý 
obyvateľ obce má vedomosti 
a zručnosti, ktoré by mohol 
odovzdať iným, tak prečo sa 
o ne nepodeliť? 

Núka sa nám otázka – čím 
to je? Prečo sa niektorí ľudia 
schovajú do svojej ulity, 
máločo ich zaujíma a vystrčia 
hlavu iba vtedy, keď môžu 
niekoho haniť. Sami neurobia 
nič, ale neváhajú špiniť meno 
tých, ktorí sa o niečo snažia. 

Prečo tak nekonajú? 
Nevieme, či je to nedostatok 
lásky k blížnemu, alebo 
neschopnosť a nechuť 
niečo dobré urobiť, 
alebo závisť a pýcha?                                                                                                                                         
Pri stretnutí, na ktorom sme 
si pozreli film o fatimských 
zjaveniach,  sme  sa pomodlili 
modlitbu korunky k Božiemu 
milosrdenstvu, a ju obetovali  
za tých, ktorí nás osočujú.             
Členovia KKS

Trendy v záhrade
Darmo, aj záhrada podlieha móde. 

Trendy, ktoré záhradám  panujú, sa menia 
a kto chce byť in, nech sa nechá inšpirovať 
nasledujúcimi riadkami.

Okrasné a úžitkové rastliny v jednej 
nádobe alebo v jednom záhone.

V poslednej dobe cena tovaru v obchodoch 
neustále stúpa a majitelia záhrad sa aspoň 
čiastočne vracajú k pestovaniu zeleniny 
a byliniek. Vyberajú si však také, ktoré sú 
okrasné stonkami, listami alebo kvetmi. 
Medzi ne patrí aj cvikla obyčajná , 
ktorej odrody majú farebnú škálu listov 
a stoniek. Odporúča sa skombinovať stonky 
žltej s červenou. Veľmi dobre sa medzi 
okrasnými úžitkovými rastlinami ujala aj 
okrasná kapusta – má pestré listy a môže sa 
kombinovať s fialkami.

Voda, kameň a štrk v záhrade
Vodné prvky - fontána, jazierko, potok, 

suchý potok či „kanál“. To všetko je súčasťou 
„trendovej záhrady“.  K vode sa veľmi hodí 
aj kameň. Postavte si do záhrady veľké 
skaly – solitéry, bridlicu, grafit, z ktorých 
sa robia terasy, oporné múriky i chodníky. 
Kombináciou kameňov, štrku a vody, ktorú 
dopĺňa výsadba drevín  nič nepokazíte. 
Práve naopak!

Trvalky sú stále v trende
Jednak sú tou najlacnejšou alternatívou pre 

každú záhradu – z dôvodu dlhšej životnosti, 
druhým dôvodom prečo pestovať trvalky je, 
že poskytujú širokú škálu farieb. Na trhu sú 
stále nové druhy a odrody, sú nenáročné na 
starostlivosť a tak si môže peknú záhradu 
dovoliť aj zaneprázdnená domáca pani. 
Prevládajú okrasné listnaté rastliny a trávy 
s farebnými odtieňmi.

Liečivé bylinky
Tieto rastliny sa tešia čoraz väčšej 

popularite medzi pestovateľmi. Ich 
výsadbou zabijete dve muchy jednou ranou. 
Podčiarknete estetický rozmer záhrady 
a zároveň získate liečivé bylinky, z ktorých 
si môžete pripraviť rôzne balzamy, mastičky, 
nápoje a chutné čaje podľa „babských 
receptov“. A ešte jedno plus navyše -  vaša 
záhradu bude nielen krásna, ale aj voňavá. 

Farby prírody
Ako v interiéri, tak aj v exteriéri, ktoré sa 

prepájajú - panujú prírodné odtiene. Odtiene  
mocca a capucino dominujú nábytku, aj tomu 
záhradnému.  V záhrade má byť dominantná  
zelená  farba, črepníky v prírodnej farbe 
z prírodného materiálu.

Niekedy stačí na zmenu aj málo. Prehodiť 
záhony, obmeniť črepníky, prípadne si 
niečo vyrobte aj samy a hlavne nechajte sa 
inšpirovať a vychutnajte si vašu oázu pokoja 
plnými dúškami.                          Ján Vlasák

V termíne 14.9. - 16.9.2013 sa uskutoční 
podujatie „Výstava ovocia, zeleniny 
a kvetov“. Prehliadka zručnosti miestnych 
záhradkárov bude k nahliadnutiu 
v nasledujúcich termínoch:

14.9.2013 od 10:00-18:00
15.9.2013 od 10:00-17:00
16.9.2013 od 8:00-14:00

Organizátor podujatia, MO SZZ Hrabušice, 
zároveň prosí občanov o pomoc pri zbere 
výpestkov. Tie môžu nosiť v dňoch 12.9. 
a 13.9. 2013 v čase od 10 – 17 hodiny do 
Domu duchovenstva (budova starej fary).


